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ŠKOLNÍ DRUŽINA

Mikuláš
V úterý k nám zavítal Mikuláš.
Myslíme si, že čertova maska
byla pro prvňáky dost
strašidelná. Čert držel v rukách
bič, řetěz, vypadal ošklivě.
Chtělo by to víc sladkostí.
Dostali jsme jen jeden bonbon.
Protože více bonbonů=více
energie:-) Bylo by lepší, kdyby
byly i Mikulášské dílničky.
Líbilo se nám, že jsme se
nemuseli učit.
 
Zora Zvařičová, Lili Rényi, Julie
Kubová,3.B
 

Jarmark
Ve čtvrtek jsme byli na školním
jarmarku. Bylo to super. Moc se
nám líbilo, že spoustu výrobků
dělaly děti z jiných tříd. Byl tam
velký výběr věcí. Třeba
houbičky v oříšku nebo věnce.
Líbilo se to i rodičům.
 
Žáci 3.B
 
 
 
 
 
 
 

Beseda se zoologem
V úterý 12.12. byla beseda se
zoologem. Byl tam živý
krokodýl a had. Zoolog mluvil
hlavně o hadech. Pak ještě
přinesl živou želvu.
 
Anatoli Kalina 3.B
 
 
 
 

Vánoce
Když přijdou Vánoce,
všichni tančí.
Když přijdou Vánoce,
jsme veselí.
Když přijdou Vánoce,
jsou všude stromky,
Když přijdou Vánoce,
užijem si dárky.
 
Kevin Kletzl, 3.A

Beseda se zoologem

Beseda se zoologem
 
V úterý 12.12. byla beseda se
zoologem. Byl tam živý
krokodýl a had. Zoolog mluvil
hlavně o hadech. Pak ještě
přinesl živou želvu.
 
Anatoli Kalina 3.B
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Naši logikové

Logické olympiády se
v minulém měsíci
účastnilo několik desítek
žáků naší školy, a to
od prvňáčků až
po deváťáky.  
 

V jednotlivých
kategoriích se nejvíce
dařilo: 

Antonínu Konečnému,  

Karolíně Veselé,  

Karle Bradáčové,  

Nikolasi Rontó,  

Janu Parmovi,  

Tomáši Purčovi, 

Radku Hablerovi.  
 
 

Blahopřejeme a i
ostatním žákům
děkujeme za účast. 
 
 

Pokud máte rádi
hádanky, můžete se
zúčastnit další akce
zaměřené na logiku.
Jedná se o turnaj ke
Světovému dni logiky,
který proběhne na naší
škole v sobotu 13. ledna
2024. Leták a další
informace naleznete
na konci tohoto čísla
časopisu. 
 

Těšíme se na Vás! 

Mikulášské vystoupení

6. prosince jsme jako
každý rok s divadelním
kroužkem navštívili
Německý kulturní
spolek. Svým
mikulášským
vystoupením jsme chtěli
potěšit seniory –
podařilo se nám to.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Členové spolku nás
odměnili srdečným
potleskem a my jsme
měli příjemný pocit, že
tradice naší spolupráce
úspěšně pokračuje. 

Pavla Borkovcová 

Konverzační soutěž v německém  
jazyce

V čtvrtek 3O.11.2023 se
na naší škole konala tradiční
konverzační soutěž
v německém jazyce. 27
účastníků ze 6.-9.tříd mělo
možnost porovnat svoje
znalosti a dovednosti
při poslechu a v konverzační
části.
 
 
V kategorii I.A se na prvních
třech místech umístili zástupci
7.A (Marek Holub, Ester
Melicharová a Martin
Pustina). Kategorii II.A
ovládlo trio z 9.B (Sára
Strejčková, Šárka Potůčková
a Zuzana Štamberová).
 
 

 
 
 
 
 
Všem děkujeme za výborné
výkony a příjemně strávené
odpoledne, vítězům
blahopřejeme a přejeme hodně
úspěchů v okresním kole, které
proběhne v únoru opět na naší
škole.
Leona Jamborová

Česká televize Brno

Dne 28.11. jsme se jako
třída 8.B s paní
učitelkou Pachlovou
vydali do Líšně
do budovy České
televize v Brně. Po cestě
nám sněžilo, ale i přes
ztížení jsme se tam
dostali. Paní
průvodkyně nám
ukázala, kde se natáčí
AZ kvíz, Dobré ráno
a ostatní programy.
Mimo ukázku, kde se

vše natáčí, nám bylo
i předvedeno, kde se
vystupující líčí a kde
mají připravené
oblečení, které budou
nosit.
 

Jsme rádi, že nás paní
učitelka Pachlová mohla
vzít a všichni jsme si to
moc užili.
 

Laura, 8.B
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Veletrh středních škol

24.11. se deváté třídy vydaly
na Veletrh středních škol.
Tramvají číslo 1 jsme se
dopravili na Výstaviště Brno,
kde jsme se setkali se spoustou
dalších deváťáků. Mnohdy
jsme se nemohli ani pohnout
z místa. Když jsme
zkontrolovali, že jsme všichni
pohromadě, šli jsme ke vstupu,
tam jsme udělali skupinky
a rozešli jsme se.
V hale byla spousta stánků
různých středních škol
a gymnázií z Jihomoravského
kraje. U vchodu nás přivítaly
slečny ze Střední školy
grafické Brno. Daly nám
letáčky a mohly jsme si vybrat
samolepky, které designovali
žáci jejich školy. V hale byla
hlava na hlavě, takže jsme
s kamarádkou několikrát

minuly školy, které jsme chtěly
navštívit.
Nakonec jsme jako první
navštívily Gymnázium Tišnov.
Paní učitelky byly moc milé
a zodpověděly nám na všechny
naše otázky. Dostaly jsme
ročenku a pár ostatních
letáků. Jako druhou školu
jsme navštívily Střední školu
Vranovskou. Žáci u stolečku
ukazovali chemické pokusy,
které byly cítit na dva metry.
Jako poslední školu jsme
navštívily SVOŠ Merhautova.
Každý obor měl svůj vlastní
pultík, kde byly většinou dvě
žákyně. Odnesly jsme si opět
letáčky a placku s logem školy.

 
Po obhlídce škol jsme se
procházely po hale a koukaly
se na školy, kam nechceme, ale
známe někoho, kdo na ně
chodí. Našly jsme papírovou
plochu, kde jsme mohly
napsat, kam máme zamířeno.
Kromě odpovědí na otázku
tam bylo i mnoho vtipů
a mouder. Po náročné akci
jsme si chtěly odpočinout,
proto jsme se vydaly ke
stolečkům u bufetu. Jelikož
bylo všechno drahé a měly
jsme svou vlastní svačinu, nic
jsme si nekupovaly. Seděly
jsme na zemi u stěny,
protože všechny stoly byly

zabrané. Během jídla jsme si
sepisovaly informace
o školách. Poté byl už čas
odejít. Dojeli jsme zpět
do školy, kde jsme si dali oběd.
Po obědě jsme ve třídě sdíleli
informace o školách se svými
spolužáky.
Šárka, 9.B

Klimatická gramotnost

Co je to klimatická změna?
 
Jaké jsou její příčiny?
 
Proč se klimatickou změnou
vůbec zabývat?
 
Jak mohu přispívat ke změně
a zlepšení životního prostředí
já sám? 
 
 
 
Tyto a podobné otázky zazněly
během výukového programu,
který se na škole realizoval
ve spolupráci s VUT v Praze
pro žáky 8. a 9. ročníků.
 
 
 
 
 
 

 
 
Klimatickému vzdělávání se
na škole věnujeme pravidelně
a dlouhodobě spolupracujeme
i s jinými subjekty. Děkujeme
všem, kteří témata z oblasti
klimatu zvedají.
 
Jsme to právě my – jedinci,
kteří můžeme vykonávat
drobné změny v osobních
životech s pozitivním dopadem
nejen pro nás samotné, ale
i další generace našich
potomků.
Jaromír Pospíchal

Co nového v hodinách 
informatiky?

Začátek měsíce
listopadu začal
v hodinách informatiky
opět hravě. Žáci
čtvrtých až devátých
ročníků se zúčastnili
soutěže Bobřík
informatiky a to
ve čtyřech kategoriích –
Mini, Benjamin, Kadet
a Junior. 

 
 

Letos poprvé jsme se
také zapojili
do vědomostní soutěže
IT-SLOT, tato soutěž
propojuje matematiku
a informatické myšlení. 

Soutěžení jsme si krásně
užili. 
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MOVEMBER

V měsíci listopadu jsme
se zapojili do celosvětové
výzvy „MOVEMBER“,
což je akce uspořádaná
za účelem upozornění
na mužské problémy
v oblasti prevence
rakoviny prostaty,
rakoviny varlat
a prevence duševního
zdraví.  
 
 
 
 
 
 
 

 

Po celý měsíc jsme
na škole vylepovali
plakáty, které měli
za úkol jen tzv. zvednout
toto téma a upozornit
na tyto problémy celé
poloviny obyvatel. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Samozřejmě se žáci
nemohli naplno zapojit,
jelikož většině vousy
ještě nerostou, ale
vymysleli jsme si, že
alespoň poslední den
v listopadu si žáci
mohou knírek nakreslit
a společně jsme se
vyfotit.  
 
 
 

Pro příští rok plánujeme
uspořádat rovněž
podobnou akci
pro dívky a ženy,
kterým to v letošním
roce bylo trochu líto. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ROZHOVOR: 
 
Jak se cítíš ohledně
movemberu?
 
“Myslím si, že to je skvělá
akce, která je důležitá a jsem
šťastná, že se mohla uspořádat
na naší škole.“
 
V čem byl pro tebe tento den
jiný?
 
“Když jsem ráno nakráčela
do školy spolu se svými bratry,
tak nám deváťáci namalovali
kníry“
 
Jaká byla na movember
propagace na naší škole?
 
“Všude po škole visely
poněkud zvláštní, ale k tématu
plakáty a i malování knírků
mi připadalo super“
 
Je něco, co bys na této akci
doplnila?
 
“Ne, je to tu první rok a k akci
bych nic nedoplnila, líbila se
mi“
Emma, 8.B

Ve světě financí
Jak správně hospodařit
s penězi, orientovat se
ve finančních
produktech a pojmech,
hodnotit a posuzovat
rizika – to a mnohem
více bylo tématem
finančního vzdělávání
v 7. až 9. ročnících, které
proběhlo v rámci hodin
matematiky v průběhu
měsíce října a listopadu. 
 

Jak vše probíhalo? 
 

Žáci se sešli v počítačové
učebně, kde se zabývali
zjišťováním potřebných
informací z oblasti
financí. Svoji snahu
následně zúročili
při vyplňování online
testu v rámci
celorepublikové soutěže
Finanční gramotnost. 
 

Soutěž je napojena
na celosvětový projekt
Global Money Week –
Světový týden
vzdělávání o penězích
a finanční gramotnosti
zaměřený na děti
a mládež. Projekt je
na mezinárodní úrovni
organizován již od roku
2012 a na naší škole se
ho úspěšně účastníme již
od prvního ročníku. 
 
 

Letos se ve světě peněz
nejlépe vyznali
a nejlepší znalosti
v testu, jehož otázky
nebyly vůbec
jednoduché, prokázali: 
 
 
 
 
 
 
 

Beáta Prokešová,  

Viktorie Kuncová,  

Aisha Sarnowski,  

Marek Holub,  

Tomáš Purč,  

Václav Bartoníček, 

Paolo Passini. 
 
 
 

 
 
 

Blahopřejeme a přejeme
hodně úspěchů v dalším
kole soutěže. 
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Radujeme se z vítězství v kraji

V úterý 22. listopadu
2023 se na Gymnáziu
Kapitána Jaroše konalo
krajské kolo týmového
mistrovství ČR
v piškvorkách.  
 

Sešlo se zde celkem 24
výherců oblastních kol
z celého

Jihomoravského kraje,
a to jak ze základních
škol, tak i z víceletých
gymnázií. 
 

Po dlouhých
a náročných utkáních
ve skupinách
a následných
vyřazovacích soubojích
zvítězil v celém turnaji
tým žáků naší školy
Antonka 987 ve složení
Paolo Passini z 9.A,

Teodor Široký z 8. B
a Jakub Jan Černý
ze 7.A třídy. 
 
 

Máme radost, že se
žákům podařilo navázat
na úspěch loňských
deváťáků.  
 

Děkujeme za vzornou
reprezentaci školy
a držíme palce v dalším

kole, kterým je
prosincové celostátní
Grandfinále na Fakultě
sociálních studií MU
v Brně. 

Návštěva Mahenova 
divadla

Kompletní herecký soubor
a více než sedmdesát převleků
na jevišti! Procházka 20.
stoletím a pamětí
středoevropské rodiny
od zlatého věku vídeňské
secese, přes dynamická
dvacátá léta až po poválečné
vystřízlivění. Velkolepý příběh,
ve kterém dominuje láska,
vášeň a pragmatismus
v osudech několika generací! 
 
Vídeň je v roce 1899
kulturním středem světa.
V dobře situované židovské
rodině Merzových se přelom
století očekává s nadějí
na převrat ve společenském
i politickém myšlení. Vídeňští

patrioti se těší na světovou
výstavu v Paříži, kterou
reprezentuje Mahler se svou
Druhou symfonií, Gustav
Klimt s obrazem Filosofie
a mnozí další. Za neurologem
Sigmundem Freudem jezdí
kvůli psychoanalýze lidé
z celého světa. Protižidovské
zákony byly zrušeny, vyhlídky
na zářivou budoucnost
podporuje kniha Židovský stát
novináře Theodora Herzla
a vídeňští Židé už nemusí žít
pouze ve čtvrti Leopoldstadt.
Zdá se, že antisemitismus
v Rakousku‑Uhersku
ustupuje.
 

 
Nejnovější hra britského
dramatika židovského původu
Toma Stopparda (*1937) líčí
příběh jedné rodiny mezi lety
1899 a 1955. Je to příběh Židů,
Vídně, Evropy, a především
silného rodinného pouta, které
přetrhaly teprve hrůzy
holokaustu.
zdroj ND Brno
 
Dne 8.12. se žáci 9. ročníků
vydali do Mahenova divadla.
Cesta nebyla náročná,
i když byla velká zima.
Jakmile jsme došli do divadla,
odložili jsme si bundy
a kabáty, dostali lístky a šli

na svá místa. Představení bylo
zajímavé a všichni jsme si ho
užili. O přestávce jsme se šli
i najíst, i když jídlo bylo dost
drahé. Jakmile divadlo
skončilo, přišli jsme zpátky
do školy. Nám všem se
představení líbilo a jsme rádi,
že jsme dostali šanci
pohlédnout na to, jaký svět
býval v době holokaustu.
Laura, 8.B
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Setkání na šachovém turnaji

Ráno jsme se probudili
a vyjeli. Když už jsme byli
na místě, tak jsme si dali
dohodu: když získám jeden
bod, tak budeme jíst
v restauraci. Nasnídali jsme se
a šli nahoru do pokoje.
Předtím jsem ale ještě byla
na recepci se zeptat, jestli tady
náhodou není Kira. Je to moje
bývalá kamarádka.
Kamarádily jsme se spolu,
když jsme byly malé. Potom
jsme se ale přestěhovali

do Brna, a nemohly jsme se
vídat. Nikde jsem v seznamu
Kiru nenašla, tak jsem šla
nahoru do pokoje. Jenom jsem
hrála na chess.com a tuhle
na dveře někdo zaklepal.
Taťka otevřel a za dveřmi
stála malá holčička s krátkými
hnědými vlasy. Potichu řekla:
„Dobrý den, pamatuje si mě
Yvettka? Kamarádily jsme se,
když jsme byly malé.“ Hned
jsem se k ní rozběhla a objala
jsem ji. Byla to Kira!!! Ptala
jsem se jí, jak mě našla a ona
řekla, že se zeptala na recepci
na číslo našeho pokoje. Byla
jsem strašně šťastná, že jsem
Kiru potkala. A v tento
moment začal opravdový
příběh.
 
Šly jsme spolu ven. Tam jsme
si povídaly. Kira se strašně
změnila. Venku jsme běhaly,
šílely a prostě se radovaly, že
jsme se našly. Potom jsme šly
na oběd. Společně jsme se
naobědvaly a šly ke Kiře
na pokoj. Poslouchaly jsme
písničky a povídaly si o všem
možném. A když byl čas jít
spát, nechtěly jsme se od sebe

odtrhnout.
Čas plynul rychle a už tady byl
čtvrtek.....
Hrály jsme deskové hry
a pořádaly jsme souboje u mě
na pokoji. Byla to velká
zábava. Myslím, že to byl
nejlepší den. Byly jsme
v bazénu a odtud nás málem
vyhodili, protože jsme hodily
moje brýle do nějaké komory
a uklízečka se strašně zlobila,
ale nám to bylo jedno.
V pátek jsme obědvali
v restauraci, protože jsem
konečně vyhrála. Kira
obědvala s námi.
Ta už měla 6,5 bodů. Šachy
hraje strašně dobře.
Ale tento den nebyl moc
dobrý. Pohádaly jsme se
s Kirou. V sobotu jsme od sebe
seděly co nejdál a vůbec jsme
se nebavily. Ale večer jsme se
usmířily. Byla jsem strašně
ráda.
Už tu byla neděle...mělo být
vyhlášení a měli jsme odjíždět,
ale před tím byla ještě jedna
věc - bleskový turnaj, mohli se
tam přihlásit všichni
dobrovolníci a já s Kirou jsme
se tam přihlásily. Hrály jsme

dobře a já jsem dokonce
získala o půl bodu více než
Kira! Táta nám s Kirou koupil
šachový polštářek.
Po turnaji následovalo další
kolo. Já jsem prohrála a Kira
vyhrála. Ale moc jsem si s tím
nedělala starosti. Když bylo
vyhlášení, Kira dostala velký
pohár a medaili - byla druhá
z dívek ve své kategorii. Já
jsem nic nedostala, ale i tak
jsem byla strašně šťastná -
radovala jsem se za Kiru
a taky protože jsem sem
přijela. Když jsme se měly
rozloučit, byla jsem strašně
smutná, ale slíbily jsme si, že si
budeme psát. A taky to tak je.
Nasedla jsem do auta s panem
trenérem, zamávala jsem Kiře
a tátovi a potom jsme odjeli.
 
 
KONEC
 
 
 
Yvette Z., 6.B

To si PIŠ -  
naši   PIŠkvorkáři 
mezi elitou

Nejdřív jsme hráli
piškvorky s klukama jen
tak o přestávce. Paní
učitelka Horáková nás
přivedla k tomu, že jsme
začali v piškvorkách
soutěžit. Bavilo mě to
a docela mi to šlo. Tento
školní rok byl pro mě
a pár kamarádů
(Teodora Širokého
a Jakuba Jana Černého)
úspěšný. Jako Antonka
987 jsme se přihlásili

do oblastního kola
týmového mistrovství
ČR v piškvorkách, které
proběhlo na Jarošce
(Gymnázium Brno,
třída Kapitána Jaroše
14). K naší velké radosti
jsme vyhráli a postoupili
jsme do krajského kola,
které opět probíhalo
na Jarošce. Ve skrytu
duše jsme doufali, že
opět zvítězíme, ale
nahlas jsme to raději

neříkali. Vyhráli jsme!
Byl to prima pocit.
Po tomto vítězství nás
čekala účast
v celostátním
Grandfinále. Sedmého
prosince se sešlo 32
nejlepších týmů
„piškvorkářů“ z celé
republiky na FSS MU,
aby si zahrály a našly
mezi sebou vítěze.
Převažovaly týmy
z víceletých gymnázií
a nechyběli ani hráči

ze Slovenska. Tentokrát
to byl souboj opravdu
náročný, ale užili jsme si
ho. Sice jsme se nestali
vítězi, ale být v tak silné
konkurenci na 9. místě
(a mezi základními
školami dokonce na 3.
místě) se mi zdá jako
velký úspěch.
 
 

Paolo Passini, 9.A,
kapitán týmu



STRANA 8 / 10

4. ČÍSLO - PROSINEC - ŠKOLNÍ ROK 2023/2024



STRANA 9 / 10

4. ČÍSLO - PROSINEC - ŠKOLNÍ ROK 2023/2024



STRANA 10 / 10

4. ČÍSLO - PROSINEC - ŠKOLNÍ ROK 2023/2024

Veselé Vánoce


